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Läs mer på
cyklaschysst.se

Välkommen cyklist!

Hoppas du får en fin tur! Du delar stigar och vägar med de som  
bor och jobbar här. Och med andra som också gillar landsbygden.  
När du cyklar schysst så blir det bra för oss alla. Hur gör du då för 
att cykla schysst? 

Här är några tips: 
Säg hej till de som arbetar i skogen och på åkern, sväng åt sidan  
när du möter stora maskiner. Snacka med jägaren du träffar och 
cykla inte där de jagar. Och du, var rädd om dig – se till att synas!

Allemansrätten är fantastisk som låter dig cykla nästan överallt.  
Därför är det kanonbra om du visar hänsyn, håller dig till stigarna 
och trampar extra försiktigt i känslig terräng. Det är lätt att cykla 
schysst och det är trevligt att vara en schysst cyklist.  

Välkommen hit!



H
är cyklar jag schysst

√√√√√

Ett projekt av föreningar, företag, skogsägare, jägare, LRF, Nellie Larsson, Region Halland 
och Laholms Kommun med medel från Landsbygdsfonden, Jordbruksverket och LLUH
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Så här cyklar jag schysst

√√√√√

Cykla schysst, ett projekt av föreningar, företag, skogsägare, jägare, LRF, Nellie Larsson, Region Halland och Laholms Kommun 
med medel från Landsbygdsfonden, Jordbruksverket och LLUH



För att lära oss mer om jakt och jägarna har vi träffat Benny som är jaktledare 
och en av dem som rör sig mycket ut i naturen. Han har frikostigt berättat om sin 
syn på jakt och även på cykling och framför allt cykling i skogen.

Varför jagar ni?
Många har växt upp med jakten. Föräldrar och släkting-
ar tar med ungdomar in i det och man bygger upp en 
social gemenskap kring jakten. Ofta en kombination av 
intresse för naturen, traditioner och vilt- och skogsvård. 

Vilka djur jagar ni i Halland?
Olika jägare jagar olika djur, men i Halland jagar man 
mycket klövvilt som älg och rådjur.
Höjdpunkterna för många är älgjakten och råbockspre-
miären. Man jagar också hare och räv, Numera ställer 
vildsvinen till stora problem och därför jagas det också 
mycket vildsvin för att hålla ner stammarna.

Under vilka perioder på året jagar ni? När är jakten 
som mest intensiv?
Det finns en Jakttabell som visar de olika jaktperioderna. 
Men höst och vinter är mest intensivt.
(Svenska Jägareförbundets hemsida)

Vilka är jägarna?
Tidigare var majoriteten äldre, men nu är det ock-
så många yngre och även en hel del kvinnor som tar 
jägarexamen. De flesta har en anknytning till bygden 
och jakten.

Jagar man i lag eller ensam?
Det finns markägare som jagar själva på den egna marken, 
Men många har inte egen mark och då söker man sig till 
ett jaktlag och är med och betalar ett gemensamt jaktar-
rende. 
Jaktlagens storlek varierar.

Bennys lag består av 20 personer, men man kan också 
vara betydligt färre.

Vilken roll har du i jaktlaget?
Benny är jaktledare och ordförande. Han har ansvar för 
säkerheten och att alla som jagar har licens, har betalt 
jaktkort, är drogfria och nyktra etcetera Det är viktigt
att ha ordningsamma människor i jaktlaget.
Benny planerar lagets jaktdagar så att allt fungerar prak-
tiskt och är trevligt. Jakten handlar mycket om avkoppling.

Vad upplever du när du jagar?
Tystnaden, ofta har jag inte ens mobiltäckning och det är 
skönt. Och dofterna på morgon och kvällar. Höstens färger.
Det kan också vara spännande... när det plötsligt knakar i 
den tysta skogen och det kommer ett djur. Det oväntade är 
roligt.

Som jaktledare är det också roligt att få höra av andra jägare 
att de haft en bra dag.

”En kombination av intresse för naturen,
traditioner och vilt- och skogsvård”



Vilka erfarenheter som jaktledare har du av cyklister?
En del cyklister stannar och frågar och väljer annan väg 
om jakt pågår. Men det är tyvärr inte alla. Det bästa är 
om alla stannar och pratar med jägarna så att vi kan 
samarbeta.

Beskriv vad det innebär när cyklister kommer in i ett 
område där jakt pågår?
Om cyklister kommer in i ett område där jakt pågår 
skapar det en oerhörd osäkerhet och oro. Jägarna har 
tydliga regler och alla vet vad som gäller. Man vet var 
alla är inför avlossning av skott.  Det kan alltid hända 
oförutsedda saker, det vet vi som jägare. 

Har du erfarenheter av positivt samarbete mellan 
jaktlag och cyklister?
Jag möter ibland cyklister som är väldigt uppmärk-
samma och som berättar om sådant de sett i naturen. 
Cyklister som stannar och snackar lite allmänt. Det är 
trevliga möten. Många bryr sig om naturen, och ibland 
ser jag cyklister som plockar upp skräp.

Vad kan vi göra för att minska risken för att cyklister 
kommer in i ett område där jakt pågår?
 - Varningsskyltar Jakt pågår sätts ut och tas in. 
-  Kontakt med markägare när det rör sig om organise-
rad gruppcykling.
 - Även jägarna kan behöva information om cyklisterna.

Hur fungerar det ekonomiskt med jakt?
Vad/hur betalar ni för att jaga? Ofta betalar man ett 
arrende för att jaga på annans mark. Jakt är ett kost-
samt intresse, inte minst om man har jakthund.

Vad betyder jakten för den biologiska mångfalden?
Vi behöver få en större mångfald av olika trädslag i 
skogen. Idag dominerar gran i Halland (80 % gran i 
Halland) Vilda djur betar de andra trädslagen hårt, 
vilket innebär att träd som tall, ek och björk får svårt 
att växa upp.

Vad betyder jakten för skogsbruket?
För mycket vilt kräver stor tillgång till bete/mat och 
kan ge stora skogsskador.
Allt hänger ihop.

Om vi inte jagar så blir det också ökat antal trafikolyckor.

Finns det lagar och regler som reglerar jakten?
Jägarna har massor av lagar och regler att förhålla sig 
till där Jaktlagen är den viktigaste.
För jakt är det viktigt med regler och ordning.

”En cyklist kan försätta både sig själv och 
jägaren i väldigt stor fara genom att komma 
in i ett jaktområde.”

”Jakten är viktig för att begränsa viltstam-
men och på så vis gynna mångfald i skogen.”



För att lära oss mer om lantbruk och lantbrukare har vi träffat Stefan som är 
jlantbrukare och en av dem som rör sig mycket ut i naturen. Han har frikostigt 
berättat om sin bild av att driva lantbruk och mötet med cyklister.

Vilken är lantbrukets roll för en hållbar framtid?
Producera grön energi samt livsmedel. Det krävs enorma 
mängder livsmedel, tex säd, grönsaker, mejeriprodukter, 
ägg och kött till den växande befolkningen. Lantbruket 
håller landskapet öppet och levande. 

Vilka är lantbrukarna? 
Den verksamma lantbrukaren som håller markerna öppna 
och landsbygden levande, men som också försöker få 
ekonomi i företagandet för att kunna leva på det.
Men även den pensionerade lantbrukaren som håller 
markerna öppna och landsbygden levande.

Beskriv en typisk vardag.
Lantbrukaren har långa arbetsdagar, 80-100 h/vecka är 
normalt.
Fritidsintresse och arbete vävs samman. Det är en förut-
sättning att tycka att det är roligt.

Vad upplever du när du jobbar? 
Det är olika känslor, från glädje till frustration. Det är 
glädje med djuren när det går bra, men det är också 
frustration över att vårt jobb inte alltid uppskattas. Det 
är också tufft att ekonomin är kärv. Det är en stor fråga 
just nu, bland annat pga. energipriserna. 

Stefan driver ett lantbruk med mjölkkor, kvigor och kalvar 
och levererar mjölk till konsumenterna. Han har också skog 
som han bedriver skogsproduktion i. 

Den moderna lantbrukaren måste bli riktigt bra på det man 
gör och lära sig alla regler och lagar till exempel.

Hur är det att möta cyklister när du kör stora lantbruksma-
skiner på smala vägar? 
Att möta cyklister går ofta bra, eftersom man får ögonkon-
takt. 
Det är svårare att komma ifatt cyklister. Många cyklister 
tänker att de kan fortsätta cykla i vägkanten. Men att pas-
sera cyklister kan vara osäkert och obehagligt. När traktorn 
passerat cyklisten ser föraren inte längre cyklisten. 

Vad ska cyklisterna tänka på när hen möter eller blir ikapp-
körd av lantbruksmaskiner?
Stanna i vägkanten tills hela fordonet passerat för att vara 
helt säker. Sök ögonkontakt och samarbeta vid möte.

Kan cyklisterna ställa till problem för lantbrukare?
Cykling i grödor kan ställa till skada och cyklister som par-
kerar bilar i terrängen, vid åkrar, på små-/skogsvägar och 
står i vägen när markägaren kommer med maskiner.

”Många har känslomässiga band till sina gårdar, 
där familjer bott i generationer”

 Lantbruksfordon är breda och långa och har 
sämre sikt bakåt än andra fordon



Kan cyklisterna hjälpa lantbrukarna genom att röra sig 
på landet?
Om cyklisterna inte kommer för nära den privata zonen 
är det nog mest positivt med cyklister på landsbygden.

Vilka är de viktigaste skyltarna som cyklister bör ha koll 
på?
Respektera Privat – skyltar och bommar. Även om du 
inte måste, så skapar det irritation att ignorera Privat.

Viktigast att ta med sig
Det sunda förnuftet är viktigast av allt. 
Respektera varandra och varandras känslor.

Det handlar mycket om känslor och hur det känns när 
andra rör sig på den egna marken, skogen, bryggan etc. 
Man har starka känslor till det man äger och vårdar. 

 

Om cyklister vill veta mer om lantbruk, var hittar de 
information?
Lantbrukarnas Riksorganisation
https://www.lrf.se/

Lantrukspodden 
https://poddtoppen.se/podcast/1485894994/lant-
brukspodden

ATL – lantbruksnyheter
https://www.atl.nu/”Man har starka känslor till det man 

 äger och vårdar.”


